
 

Secretarieel jaarverslag 2022 
Het jaarverslag is vastgesteld door het bestuur op 17 april 2023 en is goedgekeurd door de 
Algemene Ledenvergadering op 8 mei 2023. 
 
Inleiding 
ChristenUnie Haarlem is een afdeling van de landelijke ChristenUnie. Het afdelingsbestuur is 
volgens artikel 12 lid 3 van de statuten van onze afdeling verplicht binnen zes maanden na 
afloop van het boekjaar, behoudens verlenging van deze termijn door de 
afdelingsvergadering, zijn jaarverslag over de gang van zaken in de afdeling en het gevoerde 
beleid uit te brengen. Vanwege de regels voor Algemeen Nut Beogende Instellingen is het 
bestuur verplicht dit jaarverslag ook te publiceren op de website. In dit jaarverslag legt het 
bestuur verantwoording af over het kalenderjaar 2022. Tevens is in dit verslag ter informatie 
het jaarverslag opgenomen van de gemeenteraadsfractie in Haarlem en van de stichting 
fractieondersteuning ChristenUnie Haarlem. Deze verslagen zijn onder verantwoording 
gemaakt door de gemeenteraadsfractie. 
 
Werkgebied afdeling 
Het werkgebied van ChristenUnie Haarlem omvat de gemeenten Haarlem, Bloemendaal, 
Heemstede en Zandvoort. De meeste leden wonen in Haarlem en alleen in deze gemeente 
heeft de partij momenteel een zetel in de gemeenteraad.  
 
Bestuurssamenstelling 2022 
Begin 2022 bestond het bestuur uit Fred Drenth (voorzitter en penningmeester), Peter van 
der Beek (secretaris), Johan Slik (politiek secretaris) en Pierre van Huit (algemeen 
bestuurslid). Op 16 mei 2022 hebben Peter van der Beek en Pierre van Huit tijdens de 
Algemene Ledenvergadering afscheid genomen van het bestuur. Op 28 november 2022 is 
Rob Hartman toegetreden tot het bestuur tijdens de Algemene Ledenvergadering. Ook heeft 
Johan Slik toen de voorzittershamer overgenomen van Fred Drenth die wel lid is gebleven 
van het bestuur en door de afdeling is benoemd als secretaris. 
 
Activiteiten afdeling 2022 
Bestuursvergaderingen 
Als bestuur zijn wij meermalen bij elkaar geweest om de lopende zaken te bespreken en de 
ledenvergaderingen voor te bereiden. Hier was onze fractievoorzitter Frank Visser meestal 
ook bij aanwezig. Ook is er vanuit het bestuur meestal iemand bij de fractievergadering 
aanwezig. Na de verkiezingen is er tot de zomer enkele keren extra vergaderd omdat de 
ChristenUnie in beeld was voor deelname aan de coalitie. Wij zoeken nog steeds naar 
nieuwe bestuursleden en het liefst wat jongere leden om onze partij goed te laten 
functioneren en meer leden erbij te betrekken. 
 
Ledenvergaderingen 
Dit jaar hebben wij twee ledenvergaderingen gehad. Tijdens de eerste vergadering op 16 

mei is vooral gesproken over zaken die volgens de statuten noodzakelijk zijn, zoals het 

financieel en secretarieel verslag. Ook is er teruggekeken op de verkiezingen. In de tweede 

vergadering op 28 november hebben we gesproken over de nieuwe organisatie in het 

sociaal domein. Een en ander werd ingeleid door Berend Gunnink, regiomanager van 

Ontmoeting in Haarlem waarin een aantal organisaties waaronder het Leger des Heils en 

stichting Ontmoeting samenwerken onder de naam VanHier (inmiddels: Buurts). 

 
 

Haarlem 
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Overige activiteiten 
De eerste maanden hebben wij ons bezig gehouden met het organiseren van de 
gemeenteraadscampagne. We hebben geprobeerd ons te onderscheiden met een aantal 
opvallende filmpjes op sociale media met toegevoegde animaties. Ook hebben we een 
professionele campagnespot opgenomen waarin kinderen hun wensen uitspreken over de 
toekomst van Haarlem. Verder hebben we enkele ludieke acties gedaan zoals het stapelen van 
verhuisdozen op de Grote Markt om het grote tekort aan woningen in Haarlem uit te beelden, 
een fietsrondrit op een tandem om aandacht te vragen voor alle fietsknelpunten in onze regio 
en de opening van een “stadsstrand” aan de Kloppersingel om aandacht te vragen voor goede 
zorg voor het klimaat. Meest opvallende actie was het verrassingsoptreden van een brassband 
in de Haarlemse binnenstad tijdens de verkiezingsmarkt met een grote finale midden op de 
Grote Markt. Tijdens de campagne beoordeelde de Fietsersbond het verkiezingsprogramma 
van de ChristenUnie als het beste programma voor fietsers. 
 
Het was weer een druk jaar voor het bestuur en fractie, maar onze inspanningen waren niet 
voor niets en hebben zeker resultaat gehad. We mogen ook blij zijn met de aandacht in o.a. het 
Haarlems Dagblad. Dank aan een ieder die zijn bijdrage heeft geleverd aan onze afdeling van 
de ChristenUnie. 
 
Privacy 
Op grond van de Europese privacy wetgeving moeten de aanwezigen op de 
ledenvergaderingen expliciet hun goedkeuring geven om hun naam in het verslag te mogen 
zetten. De secretaris houdt als privacy coördinator in de gaten dat alles volgens de regels gaat. 
 
Ledenstand (per 31 december) 
  

2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Totaal 115 109 111 110 125 141 147 140 144 146 151 138 

Gem. Haarlem 84 79 83 82 97 114 117 112 116 113 115 106 

Overige gem. 31 30 28 28 28 27 30 28 28 33 36 32 

 

 
Verkiezingsuitslagen  
Op 16 maart 2022 waren de Gemeenteraadsverkiezingen. Hieronder volgt een overzicht van 
de uitslagen in alle gemeenten in ons werkgebied. De ChristenUnie deed alleen mee in 
Haarlem. We kregen met 1588 stemmen meer stemmen dan bij de Tweede 
Kamerverkiezingen van 2021. Toen haalden we 1427 stemmen. 
 

Partij Haarlem Bloemendaal Heemstede Zandvoort 

  Aantal % Zetels Aantal % Zetels Aantal % Zetels Aantal % Zetels 

Blanco 156 0,23%  31 0,25%  51 0,38%  18 0,23%  

Geldig 66773    12164   13451   7615   

Ongeldig 190 0,28 %  19 0,16%  30 0,22%  31 0,4%  

Oproep 127065    18279   21345   14256   

Opkomst 67119 52,82%  12214 66,82%  13532 63,4%  7664 53,76%  

VVD 7366 11,03% 5 2712 22,3% 5 3137 23,32% 5 869 11,41% 2 

D66 8684 13,01% 5 2212 18,18% 4 2567 19,01% 4 619 8,13% 1 

GroenLinks 9703 14,53% 6 1738 14,29% 3 1871 13,91% 3 638 8,38% 1 

PVV          740 9,72% 2 

PvdA 10984 16,45% 7 1048 8,62% 1 1179 8,77% 2 556 7,3% 1 

SP 2978 4,46% 2          

CDA 3500 5,24% 2 949 7,8% 1 1270 9,44% 2 1141 14,98% 3 

PvdD 4233 6,34% 2          



3 
 

DENK 919 1,38%           

50PLUS 1112 1,67% 0          

ChristenUnie 1588 2,38% 1          

FvD 1450 2,17% 1          

Trots 1789 2,68% 1          

OPHaarlem 3299 4,94% 2          

Jouw Haarlem 2927 4,38% 2          

Hart voor 
Haarlem 

2436 3,65% 1          

Actiepartij 1841 2,76% 1          

BVNL 1526 2,29% 1          

Blanco (Vonck) 438 0,66% 0          

Hart voor 
Bloemendaal 

   1832 15,06% 3       

Liberaal 
Bloemendaal 

   793 6,52% 1       

Zelfstandig 
Bloemendaal 

   716 5,89% 1       

Vrijzinnig 
Democratisch 
Bloemendaal 

   164 1,35% 0       

Heemsteeds 
Burger Belang 

      2875 21,37% 5    

Samen Sterk 
Heemstede 

      582 4,18% 0    

Jong Zandvoort          1304 17,12% 3 

Ouderen Partij 
Zandvoort 

         1097 14,41% 3 

Zandvoort Echt 
Eén 

         344 4,52% 1 

Gemeente 
Belangen 
Zandvoort 

         307 4,03% 0 

 
Relatiebeheer en communicatie 
Naast de leden proberen we via diverse kanalen ook andere belangstellenden te bereiken 
om zo potentiële kiezers meer te betrekken bij de partij en bij het werk van de fractie. Dit 
doen we onder meer via onze website, een digitale nieuwsbrief en via sociale media.  
 
Nieuwsbrief 
Om leden te informeren over de activiteiten en standpunten van de ChristenUnie verschijnt 
er regelmatig een e-mailnieuwsbrief. De nieuwsbrief gaat ook naar een groep 
belangstellenden. Dit zijn grotendeels sympathisanten van de partij die nog niet de stap 
hebben genomen zich aan te melden als lid, maar die wel ons actief volgen. Andere 
ontvangers van de nieuwsbrief zijn journalisten en enkele mensen die actief zijn voor andere 
partijen. Omdat het merendeel van het nieuws afkomstig is van de fractie wordt de 
nieuwsbrief verzorgd door de fractie. 
 
Website 
ChristenUnie Haarlem heeft een eigen website binnen het platform dat wordt aangeboden 
door het partijbureau. Van de belangrijkste acties en resultaten van de ChristenUnie-fractie 
verschijnt er een nieuwsbericht op de site. Op de website zijn naast het nieuws vanuit de 
fractie de contactgegevens en het verkiezingsprogramma gepubliceerd. Ook worden 
bezoekers aangemoedigd om de ChristenUnie te steunen met een gift of door lid te worden 
en zich aan te melden voor onze digitale nieuwsbrief. Omdat het merendeel van de 
informatie op de website bij de fractie vandaan komt wordt de site beheerd door de fractie. 
Daarnaast heeft ook een bestuurslid toegang tot het beheersysteem van de site. 
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Nieuwsberichten op de site Aantal 

2022 57 

2021 42 

2020 70 

2019 55 

2018 74 

2017 61 

2016 102 

2015 94 

2014 87 

2013 9 

2012 7 

2011 6 

2010 26 

 
Sociale media 
ChristenUnie Haarlem heeft een eigen Facebook pagina, Twitter en Instagram account. 
Links naar nieuwsberichten op de site worden op deze sociale media geplaatst. Ook 
plaatsen we op Facebook en Instagram zo nu en dan foto’s gemaakt tijdens acties. De 
genoemde sociale media accounts worden beheerd door de fractie. Fractievoorzitter Frank 
Visser is ook actief op Twitter, Facebook, Instagram, YouTube en LinkedIn. 
 
Relatiebeheersysteem 
Het relatiebeheer systeem is geïntegreerd in het beheersysteem van de website en wordt 
geleverd door het partijbureau. De ledenlijst en de lijst met nieuwsbriefontvangers staan in 
hetzelfde systeem. Zo kunnen we zien wie de nieuwsbrief ontvangt, maar nog geen lid is.   
Ons doel is om het aantal nieuwsbriefontvangers te laten groeien in de hoop dat een deel 
van deze sympathisanten uiteindelijk ook lid wordt. 
 
Relatiestatistieken (per 31 december) 
  

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Facebook volgers 141 170 183 208 229 239 258 284 299 

Instagram volgers       147 173 225 

Twitter volgers       49 56 72 

Edities nieuwsbrief 8 8 8 7 8 9 8 3 5 

Relaties nieuwsbrief 147 268 320 326 337 340 335 368 361 

 

Afronding 
We kunnen terugkijken op een mooi afdelingsjaar. We hadden alle activiteiten niet kunnen 
doen zonder de steun van veel vrijwilligers en onze kiezers en hopen dat u ook in 2023 ons 
werk wilt steunen: met gebed, financieel of door mee te helpen als vrijwilliger binnen het 
bestuur, fractie of andere activiteiten. 
 
Haarlem, 17 april 2023 
 
Fred Drenth 
Secretaris ChristenUnie Haarlem 
 
 
 
Bijlagen: 

- Jaarverslag gemeenteraadsfractie ChristenUnie Haarlem 2022 
- Jaarverslag stichting Fractieondersteuning ChristenUnie Haarlem 2022 
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Bijlage 1: Jaarverslag gemeenteraadsfractie ChristenUnie Haarlem 2022 
 
Raadsperiode 2018-2022 
Burgemeester: J. Wienen 
Wethouders tot 30 juni 2022: E. de Raadt (CDA), F. Roduner (PvdA), J. Botter (D66), R. 
Berkhout (GroenLinks), M. Meijs (GroenLinks). 
 
De Raad heeft 39 zetels waarvan 1 zetel voor de ChristenUnie. 
 
Raadsperiode 2022-2026 
Burgemeester: J. Wienen 
Wethouders vanaf 30 juni 2022: E. de Raadt (CDA), F. Roduner (PvdA), B. van Leeuwen 
(D66), R. Berkhout (GroenLinks), D. van Loenen (PvdA). 
 
De Raad heeft 39 zetels waarvan 1 zetel voor de ChristenUnie. 
 
Fractiesamenstelling 
In 2022 bestond de fractie uit: 

- Frank Visser, raadslid en lid commissie beheer 
- Johan Slik, schaduwraadslid en lid commissie ontwikkeling (per 15 december 2022 

opgevolgd door Rebecca Linder) 
- Stefan Linder, schaduwraadslid en lid commissie bestuur 
- Els Booms-van der Meer, schaduwraadslid en lid commissie samenleving  
- Pierre van Huit, fractieondersteuner en contactpersoon bestuur (afscheid genomen 

per 16 maart 2022) 
 
De vaste vergaderdag van de gemeenteraad is donderdag (16:30 tot 23 uur). Het 
vergaderrooster van de gemeenteraad kent een vierwekelijkse cyclus. Per cyclus van vier 
weken zijn twee donderdagen bestemd voor commissievergaderingen. Tijdens die avonden 
vergaderden tot de zomer telkens twee commissies tegelijkertijd de hele avond: de eerste 
week twee commissies en de week erna de andere twee commissies. Na de zomer is dit 
veranderd. De avond is nu in twee blokken ingedeeld zodat tijdens de commissie-avonden 
niet twee maar alle vier de commissies vergaderen: tot 20 uur de commissies bestuur en 
beheer en na 20 uur de commissies ontwikkeling en samenleving. Hierdoor hebben alle 
commissies twee korte vergaderingen per maand in plaats van één lange. Op de derde 
donderdag zijn in principe geen vergaderingen, maar wel regelmatig 
informatiebijeenkomsten. De vierde donderdag is de gemeenteraadsvergadering. Op vrijwel 
elke donderdag dat er wordt vergadert is er voorafgaand een vragenhalfuurtje. 
 
De fractie heeft op het stadhuis een fractiekamer. Hier vergaderen we op de maandagavond 
in de week dat er een raadsvergadering is. Verder worden veel zaken besproken via de e-
mail en app. 
 
De raad in 2022 
Hieronder gaan we eerst in op enkele centrale thema’s in het afgelopen jaar. Daarna 
noemen we per commissie de belangrijkste resultaten en thema’s waarvoor wij aandacht 
hebben gevraagd. 
 
College onderhandelingen 
Sinds de verkiezingen kent de Haarlemse gemeenteraad vier grote fracties (PvdA 7 zetels, 
GroenLinks 6 zetels, D66 5 zetels en VVD 5 zetels) en 11 kleine fracties met 1 of 2 zetels. 
Dit maakte het een hele puzzel om te komen tot een stabiele meerderheid in een raad van 
39 zetels. Tot twee keer toe was de ChristenUnie bijna toegetreden tot de coalitie. Na de 
eerste verkenningsronde die bestond uit drie gespreksrondes had de PvdA die de grootste 
partij is geworden een voorkeur voor het starten van onderhandelingen met GroenLinks, 
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D66, CDA en ChristenUnie. PvdA, GroenLinks, CDA en ChristenUnie waren hiermee 
akkoord. D66 echter niet. Aanleiding was de inzet van D66 voor 2 wethouders voor alle drie 
grote partijen (PvdA, GroenLinks en D66) terwijl in de oude coalitie alleen de grootste partij 
twee wethouders heeft. Vervolgens is senator Kees Vendrik (GroenLinks) aangesteld voor 
een nieuwe ronde van verkenningsgesprekken. D66 liet daarin de inzet van 2 wethouders 
los. Opnieuw kwam de ChristenUnie in beeld als coalitiepartij. De grote partijen stuurden 
daarbij echter aan op coalitiedeelname van de ChristenUnie zonder wethouder. Uiteindelijk is 
op het laatste moment voor de Actiepartij gekozen als vijfde coalitiepartij omdat deze fractie 
wel wilde instemmen met deelname aan de coalitie zonder een eigen wethouder en de 
ChristenUnie niet. De ChristenUnie heeft nog wel gebruik gemaakt van de mogelijkheid om 
schriftelijke input te leveren voor het coalitieakkoord. 
 
Na onderhandelingen is op 30 juni het nieuwe college geïnstalleerd met 2 PvdA-wethouders 
en voor GroenLinks, D66 en CDA elk één wethouder. De Actiepartij is ook coalitiepartij maar 
zonder wethouder. Tijdens het debat over het coalitieakkoord heeft de ChristenUnie 
gevraagd om alsnog het mantelzorgcompliment weer in te voeren, na de succesvolle proef 
die in 2021 is geweest en om werk te maken van het toegankelijk te maken van het 
gemeentelijke vastgoed. Over dit laatste onderwerp is bij behandeling van de Kadernota 
2023 (waarin de hoofdlijnen van de begroting worden vastgesteld) een motie van onze 
fractie aangenomen. Deze motie roept het college op een actieplan te maken voor het 
toegankelijk maken van het gemeentelijke vastgoed en de raad middels een monitor jaarlijks 
te informeren over de voortgang hiervan. 
 
Ook hebben we gevraagd niet alleen aandacht te hebben voor een rookvrije generatie maar 
ook in te zetten op het bestrijden van drugsgebruik en de criminaliteit daar omheen. We 
hebben ons verder uitgesproken tegen het voornemen om de afvalstoffenheffing voor 
huishoudens met 3 of meer leden te verhogen. Wij zien liever een afvalstoffenheffing die 
gebaseerd is op de werkelijke hoeveelheid restafval. Zo worden inwoners gestimuleerd om 
hun afval te scheiden. Tenslotte hebben we gepleit om in de nieuwe ruimtelijke economische 
visie voor de Waarderpolder woningbouw niet tot taboe te verklaren.  
 
Op onze website is een uitgebreid verslag terug te lezen van het hele proces inclusief de 
bijdragen van de ChristenUnie in de debatten die er zijn geweest over de coalitievorming. 
 
Initiatiefvoorstel aangenomen 
Een initiatiefvoorstel van de ChristenUnie is aangenomen om de minimale leeftijd van 
commissieleden te verlagen van 18 naar 16 jaar. Je kunt in Nederland vanaf 14 jaar 
kandidaat zijn voor de Gemeenteraad maar pas vanaf de dag dat je 18 bent ook echt 
Gemeenteraadslid worden. Voor commissieleden geldt dit echter niet. Daar bepaalt de 
gemeente de minimumleeftijd. Nu het voorstel is aangenomen kon Rebecca Linder als 
jongste commissielid ooit in Haarlem worden benoemd. Dit was mogelijk omdat zij al op de 
kandidatenlijst van de ChristenUnie stond. 
 
Daklozen en vluchtelingen 
Dit jaar is opnieuw veel gesproken over de opvang van daklozen en vluchtelingen. Na 
vragen van de ChristenUnie is een tijdelijke opvang voor vluchtelingen in een paviljoen op 
het Sonneborn terrein in Haarlem Noord gesloten. De locatie bleek onvoldoende verwarmd 
te kunnen worden. De opvang op schepen in het Spaarne is gecontinueerd en de gemeente 
is gestart met het zoeken naar nieuwe opvanglocaties gezien het voornemen van het Rijk om 
alle gemeenten te verplichten naar rato van het aantal inwoners vluchtelingen te gaan 
opvangen (de Spreidingswet). 
 
Ook was er veel debat over de realisatie van een zogenaamde Domus Plus en Skaeve 
Huse. Domus Plus is bedoeld voor daklozen die kampen met verslaving soms in combinatie 
met een verstandelijke beperking en die blijvend niet in staat zijn om zelfstandig te wonen en 
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te functioneren. Skaeve Huse zijn bedoeld voor mensen die wel zelfstandig kunnen wonen 
maar die vaak overmatige overlast veroorzaken. Door deze twee nieuwe vormen van opvang 
te realiseren kan overlast worden beperkt en kan in de reguliere daklozen opvang voor de 
overige categorieën daklozen betere zorg worden verleend. De plannen voor de locaties 
Vergierdeweg (Skaeve Huse) en Nieuweweg (Domus Plus) zijn verder uitgewerkt. 
 
Woningbouw 
Woningbouw was ook in 2022 een centraal thema in de gemeenteraad. De wachtlijsten voor 
sociale huurwoningen lopen op en koophuizen worden steeds duurder. De coalitie van 
GroenLinks, PvdA, D66, CDA en Actiepartij wil 10.000 woningen bijbouwen tot 2030. Een 
groot deel van deze woningen moet komen in 7 ontwikkelzones. In 2022 is door het Rijk voor 
ontwikkelzone Oostpoort een subsidie toegekend van 6,5 miljoen euro. Voorwaarde is dat de 
bouw van de eerste woningen start in 2024. Een bestemmingsplan voor de bouw van één 
flat in dit gebied is daarom de inspraak in gegaan. De andere plannen voor het gebied 
worden de komende jaren verder uitgewerkt. 
 
De ChristenUnie heeft tijdens de verkiezingscampagne en in de verkennende gesprekken 
voor de collegevorming gepleit om ook woningbouw in de Waarderpolder mogelijk te maken, 
maar hiervoor is op dit moment nog onvoldoende steun in de gemeenteraad. Een motie bij 
de behandeling van de Kadernota om een wedstrijd uit te schrijven voor 
stedenbouwkundigen, grondeigenaren en bedrijven om tot een visie waarin maximaal wordt 
ingezet op het creëren van banen maar waarbij er geen taboe zou zijn op aanvullende 
functies zoals wonen, groen, cultuur, sport en recreatie haalde het niet in de Raad. Ook wilde 
de Gemeenteraad geen woningen bij de ontwikkeling van het zogenaamde C-district, de 
locatie van het voormalige milieuplein. Hier komen nu innovatieve bedrijven die zich 
bezighouden met de circulaire economie. Onze fractie vindt dat prima maar er was volgens 
ons ruimte geweest om hier met behoud van het aantal vierkante meters voor bedrijven ook 
woningen toe te voegen. 
 
De ChristenUnie bereikte wel een succes in Boerhaavewijk. Het college gaat na een 
aangenomen motie van onze fractie onderzoeken of en bouwplan achter de Roordastraat 
één of twee extra verdiepingen kan krijgen. Het nieuwe woongebouw dat daar zou komen 
zou namelijk lager worden dan de bestaande flat die wordt gesloopt. De ChristenUnie 
berekende op basis van cijfers over de parkeerdruk dat er ruimte moest zijn om hier meer 
woningen te bouwen. 
 
Mobiliteit 
In 2022 heeft Haarlem 62 miljoen euro subsidie van het Rijk toegezegd gekregen voor de 
ontwikkeling van een nieuwe mobiliteitshub “Haarlem Nieuw Zuid” op de Schipholweg direct 
naast de Buitenrustbruggen. Hier kunnen reizigers straks soepel overstappen tussen de 
bussen. De bedoeling is dat er dan ook een nieuwe busroute komt vanaf dit knooppunt langs 
de Amsterdamse poort zodat niet meer alle bussen de route via de Gedempte Oudegracht of 
de Wilhelminastraat hoeven te volgen.  
 
Ook komt er een grote fietsenstalling. Op aandringen van de voltallige Gemeenteraad wordt 
dit een ondergrondse stalling, direct onder de bus perrons. De ChristenUnie heeft er 
daarnaast voor gepleit om de bussen bij de Buitenrustbruggen niet te mengen met het 
autoverkeer richting Heemstede maar direct via de noordelijke brug naar de 
Rustenburgerlaan te laten rijden. Zo zou worden voorkomen dat de bussen zowel voor als na 
de brug zouden moeten oversteken. Nadat een motie hierover is aangenomen is het college 
dit verder gaan onderzoeken en is het plan aangepast. Door een rotonde aan te leggen 
direct naast de brug bleek het mogelijk de bussen over de noordelijke brug te laten rijden 
samen met het lokale autoverkeer naar de Rustenburgerlaan. De rotonde kan bovendien 
gebruikt worden als keer mogelijkheid voor bussen uit Amsterdam die eindigen bij de 
mobiliteitshub zodat het bus perron niet meer hoeft te worden onderbroken voor deze 
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keerlus. Het verkeer van en naar Heemstede gaat dan via de zuidelijke brug. In 2023 wordt 
er een stedenbouwkundig ontwerp voor de mobiliteitshub gemaakt. Uitdaging is nog te 
zorgen dat de hub van alle kanten goed bereikbaar is voor fietsers en voetgangers. 
 
Begin 2022 is de Omgevingsvisie Haarlem 2045 vastgesteld. De ChristenUnie wilde de tekst 
op het gebied van mobiliteit en groen graag aanscherpen. Een amendement waarin de 
ambities voor HOV-busroutes in de stad duidelijker zijn genoemd is uiteindelijk aangenomen. 
Twee amendementen waarmee de ChristenUnie de plaats van de fietsroutes in de 
binnenstad wilde verduidelijken en ook een kaart van de hoofdbomenstructuur en 
hoofdwaterstructuur wilde toevoegen haalden het niet. Een amendement die opriep om iets 
meer ruimte te bieden voor splitsen van woningen en toevoegen van bouwlagen aan 
bestaande bouwcomplexen haalde het ook niet. Ook voor de ChristenUnie staat leefbaarheid 
voorop maar er zijn ook mogelijkheden om in bestaande wijken het aantal woningen uit te 
breiden zonder dat dit ten koste gaat van leefbaarheid en groen. Dit voorstel kreeg alleen 
steun van PvdA en SP.  
 
Een amendement die opriep om doorgaande treinen op Amsterdam Centraal in plaats van 
alle treinen uit Haarlem daar te laten keren kreeg helaas geen steun van de coalitiepartijen. 
Hetzelfde geldt voor een amendement om ruimte te blijven reserveren voor spooruitbreiding 
tussen Haarlem en Heemstede (zoals ook gedaan is tussen Haarlem en station Haarlem 
Spaarnwoude). 
 
In 2022 is er geen duidelijkheid gekomen over de toekomst van het Stationsplein. Wel heeft 
de gemeente van het Rijk een subsidie van 15,7 miljoen toegezegd gekregen voor 
uitbreiding van de ondergrondse fietsenstalling onder het stationsplein. De gemeente lobbyt 
nog om ook een subsidie te krijgen voor uitbreiding van de stalling aan het Kennemerplein. 
Hier wordt ook ingezet op een ondergrondse stalling. 
 
Parkeren 
Het college is met een voorstel gekomen om in een groot deel van de stad 
vergunningparkeren in te voeren zoals nu al bestaat in het centrum en de wijken daar 
omheen. De ChristenUnie heeft gepleit voor lagere tarieven en voor een ander 
parkeerregime aan de overkant van de Westelijke Randweg omdat daar de parkeerdruk 
lager is. In een nieuwe versie van het voorstel dat begin 2023 is gepresenteerd zijn de 
tarieven met 15% verlaagd en is bij Overduin en het Ramplaankwartier inderdaad de grens 
tussen de verschillende parkeerzones getrokken op de Westelijke Randweg.  
 
Ook hebben we gepleit voor een ruime overgangsregeling voor mensen met 3 auto’s omdat 
een 3e auto straks niet meer is toegestaan. Wij hebben aangegeven dat dit gezinnen met 
nog thuiswonende volwassen kinderen met een eigen auto in de problemen kan brengen. 
Tenslotte hebben we gevraagd voor een oplossing voor het Te Zaanenkwartier. Dit is de 
enige wijk in Haarlem Noord waar voorlopig geen vergunningparkeren komt omdat de 
parkeerdruk daar nog niet boven de 85% is.  
 
Wijkraden 
Het college wil de wijkraden omvormen naar wijkplatforms. Hierover is slecht 
gecommuniceerd. Bij veel mensen ontstond de indruk dat de wijkraden zouden verdwijnen. 
De bedoeling is alleen dat ze een andere rol krijgen. Veel meer een netwerk van betrokken 
bewoners en niet meer de exclusieve vertegenwoordiging van een wijk. De meningen in een 
wijk kunnen immers verschillen en er zijn inmiddels ook allerlei burgerinitiatieven die niet 
verbonden zijn aan een wijkraad. De ChristenUnie vindt het goed dat naar vernieuwing wordt 
gezocht. Wij zijn echter ongelukkig met de manier waarop is gecommuniceerd. Daar komt 
nog bij dat nog volstrekt onduidelijk is hoe de wijkplatforms straks moeten gaan functioneren. 
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Overig resultaten fractie 
 
Bestuur: 

- Op Veteranendag is een Witte Anjer perkje in gebruik genomen bij het 
oorlogsmonument bij de Jan Gijzenbrug. Dit is gedaan naar aanleiding van een motie 
van CDA en ChristenUnie. 

- Ook studenten hebben mede na aandringen van onze fractie een energietoeslag 
gekregen. Het college heeft nietgewachten op een regeling voor deze groep van het 
Rijk want dat duurde te lang. 

- Er is op ons verzoek meer geld gekomen voor het bestrijden van de Japanse 
Duizendknoop. Maar volgens onze fractie is nog meer nodig om te voorkomen dat 
het probleem verder groeit. 

 
Samenleving: 

- Nog steeds gaan er kinderen naar school zonder ontbijt. De ChristenUnie heeft er 
daarom voor gepleit om samen met de Stichting Nationaal Jeugd Ontbijt wekelijks via 
vrijwilligers en sponsors ontbijtjes aan gezinnen te verstrekken die dat nodig hebben. 
De wethouder heeft toegezegd dit te gaan onderzoeken. Uiteindelijk stond Haarlem 
op het punt zich aan te sluiten bij dit mooie initiatief, maar helaas is toen de 
genoemde stichting failliet gegaan. 

 
Beheer: 

- De gemeenteraad heeft met een grote meerderheid een amendement van 
ChristenUnie en Actiepartij aangenomen. In het amendement wordt opgeroepen om 
te komen tot een regionaal mobiliteitsakkoord met middelgrote en grote werkgevers 
om de mobiliteit van werknemers te verduurzamen. 

- De commissie beheer heeft zich in een debat over het ontwerp van de herinrichting 
van de Europaweg op voorstel van de ChristenUnie uitgesproken om de maximale 
snelheid te verlangen naar 30 kilometer per uur. De snelheid op de busbaan blijft 50 
km/uur. Ook een voorstel van de ChristenUnie om het fietspad aan de noordzijde van 
de Kennedylaan te behouden kon rekenen op veel steun. Debat hierover volgt als het 
voorlopig ontwerp van deze weg klaar is. Tenslotte heeft de wethouder toegezegd te 
kijken naar de inpassing van lijn 3 op de nieuwe Europaweg. 

- Na vragen van de ChristenUnie heeft het college NS gevraagd of er ook op station 
Haarlem een statiegeld machine kan komen voor de inzameling van blikjes en kleine 
flesjes. NS heeft toegezegd dat als de proef op Utrecht een succes is dat Haarlem 
dan in de loop van 2023 ook een statiegeldmachine krijgt. 

- Wij hebben het college gevraagd een lobby te starten richting de Tweede Kamer om 
de succesvolle nachttrein naar Amsterdam in de nieuwe vervoerconcessie te krijgen 
zodat Haarlem deze niet meer apart hoeft in te kopen. Het college heeft toegezegd 
hierover een brief te sturen. 

- Er moet gehandhaafd worden op het vrachtwagenverbod in de Schouwtjeslaan. 
Volgens de wethouder is de handhavingscapaciteit beperkt. De ChristenUnie heeft 
gepleit dat een korte periode te handhaven in de hoop dat dit effect heeft op het 
gedrag van verkeersdeelnemers. Het college heeft toegezegd dit te onderzoeken. 

 
Ontwikkeling: 

- Het college gaat op voorstel van de ChristenUnie onderzoeken of een zogenaamde 
Finse Piste, een hardloopparcours met een zachte ondergrond kan worden 
gerealiseerd in Haarlem. Zo wordt het voor meer mensen aantrekkelijk om buiten te 
sporten in Haarlem. 
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Overige initiatieven 
Verder heeft de fractie onder meer aandacht gevraagd voor: 
 
Bestuur: 

- We hebben tegen het schrappen van oude bezuinigingstaakstellingen gestemd. Deze 
zijn geschrapt omdat er meer geld van het Rijk is gekomen. De ChristenUnie ziet 
taakstellingen niet als een boekhoudkundige handeling. Een taakstelling moet in 
principe gehaald worden. Als er dan een andere meevaller is dan kun je kijken aan 
welk nieuw beleid dit kan worden uitgegeven. 

- We hebben gevraagd werk te maken van verduurzaming van het stadhuis, zoals de 
verlichting, om zo ook het goede voorbeeld te geven als overheid. Het college gaat 
werken aan plannen voor verduurzaming van het vastgoed. Het stadhuis is wel een 
ingewikkelde opgave omdat dit om een monument gaat. Waarschijnlijk gaat dit 
daarom niet meer deze collegeperiode gebeuren helaas. 

- Nadat de rechter uitspraak had gedaan dat de coronapas niet hoefde te worden 
gevraagd in een zwembad in Hilversum heeft de ChristenUnie ervoor gepleit de 
coronapas ook in de Haarlemse zwembaden voor zwemlessen af te schaffen. 

- Wij waren als enige fractie tegen het instellen van een zogenaamd burgerberaad. 
Onze fractie is voor het experimenteren met nieuwe vormen van burgerparticipatie. 
Maar de gemeenteraad is de gekozen volksvertegenwoordiging waarvan je mag 
verwachten dat hij alle belangen goed afweegt. Dat gaat niet altijd goed, maar die 
weging van het algemeen belang uit handen geven aan een “representatieve” 
burgerraad is een recept voor ongelukken en teleurstellingen. Wat want is 
representatief? Wie beoordeelt dit uiteindelijk? En wat betekent het voor het 
vertrouwen in de politiek als de gemeenteraad uiteindelijk een advies toch niet 
overneemt? Wij willen daarom dat er een scherp onderscheid blijft tussen participatie 
die gericht is op het opkomen voor een specifiek belang en participatie met het oog 
op het meedenken over gemeentebrede onderwerpen. Het eerste vraagt goede 
inspraakprocedures, het tweede creatieve werkvormen om kennis van inwoners aan 
te boren. Beide vormen vragen duidelijke kaders en het goed managen van 
verwachtingen. Een geloot adviescollege van burgers kan een goede werkvorm zijn 
om burgers te laten meedenken. Maar wel als dit college is ingesteld door de 
gemeenteraad, als wordt gewaakt dat het niet wordt gekaapt door belangengroepen 
en puur adviserend is. Want belofte maakt schuld. De belofte dat adviezen worden 
overgenomen is een recept voor nog meer wantrouwen in de politiek. 

- Inzet mystery guest voor aanpak illegale prostitutie en mensenhandel 
 
Samenleving: 

- Oproep voor (gedeeltelijke) compensatie van energielasten voor de groep inkomens 
die net niet in aanmerking komt voor de minimaregelingen (inkomens tussen de 120 
en 150% van het minimuminkomen). Ook pleidooi om meer mensen uit deze 
inkomensgroepen te ondersteunen bij het isoleren van hun woning als ze 
woningeigenaar zijn. 

- Voortzetten van mantelzorgcompliment in 2023, helaas is dat niet gelukt 
- Onderzoek naar haalbaarheid realisatie van een respijtvoorziening voor 

mantelzorgers in Haarlem 
- Bekendheid van onafhankelijke clientondersteuning bij de doelgroep verbeteren 
- Beter monitoren van de pleegzorg: doet de gemeente voldoende voor het vinden van 

pleegouders en het tijdig onderbrengen van jongeren die dat nodig hebben. 
 
Beheer: 

- Schriftelijke vragen over de te lage spoorviaducten in Haarlem. Wij willen dat deze 
beter worden gemarkeerd en waar mogelijk de wegen worden verlaagd zodat de 
kans op stremmingen van weg en spoor door aanrijdingen kleiner wordt 
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- Wij hebben mede n.a.v. schokkende beelden in het TV-programma Nieuwsuur 
vragen gesteld in het vragenuurtje over gevaarlijk verkeerssituaties op schoolroutes 
in Haarlem Zuidwest. Het college gaat samen met scholen om de tafel om 
oplossingen te bedenken. Volgens de ChristenUnie zullen een aantal wegen opnieuw 
moeten worden ingericht. Plannen daarvoor zijn nu te veel voor de lange termijn. Wij 
hopen dat deze versneld kunnen worden. 

- Niet alleen groen in en rond de stad uitbreiden maar ook zorgen voor goed 
onderhoud van het bestaande groen.  

- Inzetten van vrijwilligers bij de bestrijding van de Japanse Duizendknoop 
- Bij de presentatie van de nieuwe parkeernormen voor nieuwbouw in Haarlem hebben 

we gepleit voor een ruimere norm voor fietsparkeren voor bezoekers. Het college 
gaat uit van 0,5 plekken per woning. Wij hebben gepleit voor 0,75 aangezien de 
landelijke richtlijn 0,5 – 1,0 adviseert. Gezien de strenge parkeernormen voor auto’s 
vindt de ChristenUnie dat we voor ruime fietsparkeernormen moeten kiezen. Voor 
andere functies kiest het college bovendien wel voor ruime fietsparkeernormen. 

- We hebben ook gepleit om bezoekersparkeren altijd op straat te doen. In de 
parkeernormen staat dat bezoekersparkeren bij nieuwbouw net als het 
bewonersparkeren op eigen terrein moet, bijvoorbeeld in een parkeergarage. De 
voorgestelde norm voor bezoekers is echter 0,1 per woning. Dat is dus 1 
parkeerplaats per 10 woningen. Als je dan in een complex met 20 woningen 
tegelijkertijd 2 feestjes hebt dan wordt bezoekersparkeren volgens de ChristenUnie 
een probleem. Dat kan je beter op wijkniveau regelen door bezoekersparkeren op 
straat te houden. Dat kan ook omdat bij nieuwbouw vrijwel altijd ook een aantal 
plekken op straat mag worden gebruikt omdat rekening wordt gehouden met de 
parkeerplekken die werden gebruikt door de functie die eerder op het terrein was 
gevestigd. Meestal is er in Haarlem immers sprake van nieuwbouw op een plek waar 
eerst iets is gesloopt. 

- Wij hebben zorgen uitgesproken over het fors uitkleden van de NS-dienstregeling 
rond Haarlem door de personeelstekorten.  

- De koeien in de Hekslootpolder moeten blijven. Door de nieuwe stikstofregels dreigt 
het gevaar dat de koeien hier weg moeten. De ChristenUnie stelde daarom vragen 
tijdens het vragenuurtje. Volgens de wethouder wordt gekeken naar extensivering 
van de veeteelt in de Binnenduinrand maar kunnen ook dan koeien blijven in de 
Hekslootpolder. 

- Er moet snel duidelijkheid komen over het opladen van elektrische auto's vanuit huis. 
In Haarlem mochten tot voor kort geen laadkabels over de stoep lopen. De 
ChristenUnie heeft er herhaaldelijk voor gepleit dit wel mogelijk te maken. Na een 
wijziging van de APV mag dit wel maar het is onduidelijk onder welke voorwaarden. 
Haarlemmers zullen echter nog enige tijd moeten wachten op deze duidelijkheid. 

- Tijdens het vragenuurtje heeft de ChristenUnie gevraagd in Haarlem zo veel mogelijk 
paaltjes op fietspaden te verwijderen. Aanleiding was een ernstig ongeluk in Haarlem 
en een landelijke campagne van de Fietsersbond die deze week is gestart. 

 
Ontwikkeling 

- We hebben voorgesteld parkeren in ontwikkelzone Haarlem Zuid-west niet in dure 
ondergrondse parkeergarages maar in een wijkhub. Zo kan parkeren goedkoper 
worden geregeld en hoeven auto’s niet de wijk in waardoor er meer ruimte komt voor 
groen en extra woningen. Ook hebben we zorgen uitgesproken over de 
verkeersveiligheid op de Pijlslaan en gevraagd te onderzoeken of éénrichtingsverkeer 
hier wellicht een oplossing is en of buslijn 14 wellicht een andere route kan krijgen 
zodat de nieuwbouwwijk beter wordt ontsloten. 

- De knelpunten waar huisartsen tegenaan lopen als ze een praktijk willen starten in 
Haarlem. Door de groei van het aantal inwoners zijn meer huisartsen nodig. Zij 
kunnen echter lastig locaties vinden omdat ze vaak worden weggeconcurreerd door 
beroepsgroepen die meer kunnen betalen voor grond en gebouwen. Het college gaat 
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samen met zorgverzekeraars en vertegenwoordigers van huisartsen een oplossing 
zoeken voor dit probleem 

- We hebben vragen gesteld over de komst van een flitsbezorger aan de 
Rijksstraatweg. Het college heeft besloten strengere regels op te nemen in 
bestemmingsplannen zodat voorkomen wordt dat nieuwe flitsbezorgers zich vestigen 
op ongewenste plekken. Omdat de huidige bezorger er al zit mag deze blijven maar 
er zijn met de flitsbezorgers wel afspraken gemaakt over de wijze waarop ze 
opereren in de stad. 

- Het college heeft voorgesteld zwembad de Planeet niet te verhuizen naar verderop in 
het Schoterbos maar naar een veld van voetbalclub Edo aan de Planetenlaan. De 
ChristenUnie heeft hierover kritische vragen gesteld. De nieuwe locatie voorkomt een 
ingewikkelde schuifoperatie in het sportpark maar de vraag is of de nieuwe locatie 
van het zwembad wel zo geschikt is. Ook betekent het dat een groot deel van de 
voorzieningen van Edo moeten worden vernieuwd terwijl andere sportclubs in het 
park grotere capaciteitsknelpunten hebben. Tenslotte is er nog geen enkele 
participatie geweest over de nieuwe locatie. Het college gaat de plannen nu eerst 
verder uitwerken en met de buurt in gesprek. 
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Bijlage 2: Jaarverslag stichting Fractieondersteuning ChristenUnie Haarlem 2022 
 
De stichting ontvangt de fractievergoeding van de gemeente Haarlem. In een gemeentelijke 
verordening is vastgelegd wat er vanuit deze middelen mag worden bekostigd. Geld dat is 
uitgekeerd door de gemeente en niet is besteed wordt weer teruggestort naar de gemeente. 
Dit hebben wij ook vastgelegd in de statuten van de stichting. De fractie uitgaven worden 
daarom jaarlijks gecontroleerd door de gemeente. 
 
Het bestuur van de stichting wordt benoemd door de gemeenteraadsfractie. Als er geen 
gemeenteraadsfractie is dan vormt het bestuur van de afdeling tevens het bestuur van de 
stichting. Als er wel een fractie is heeft het bestuur van de afdeling het recht een bindende 
voordracht te doen voor een bestuurslid.  
 
Het bestuur bestond in 2022 uit: 

- Frank Visser (gemeenteraadslid en voorzitter/penningmeester van de stichting) 
- Fred Drenth (benoemd op voordracht van de afdeling en secretaris van de stichting) 
- Peter van der Beek (algemeen bestuurslid van de stichting). 

 
Er waren in 2022 geen bijzondere activiteiten van de stichting. Voor de details van de 
financiën van de stichting verwijzen wij naar het financieel jaarverslag. 
 
 
 


